



Mining and Environment  
International Conference

**«The Dr. Anne E. Gallie Mining and Environment Undergraduate Scholarship»**

Dr. Gallie was so many things – environmental scientist, artist, poet, writer, activist, conservationist, teacher, mentor and role model for her students, whom she loved. Dr. Gallie’s infectious enthusiasm, empathy, intellectual rigour and world-class smile imbued her students with the deep curiosity and wonder with which she viewed the world, not least through the trips that she led to remote areas of Costa Rica. In her own words, her goal was for young minds to “experience beauty powerful enough to inspire” and to show them that “nothing is impossible - you can change a nation”. From her expertise in remote sensing to her love of birds, insects and words, Dr. Gallie was the consummate Renaissance woman. Dr. Gallie was a founder of the Sudbury Mining and Environment conference series in 1995.

The Sudbury International Mining and the Environment Conference series has provided the funds to support this scholarship to recognize research students examining environmental problems of the Mining Industry.

**Eligibility:**

The purpose of this award is to provide financial assistance to a **full-time student** enrolled in Environmental Studies, Environmental Science, Biology, Chemistry and Biochemistry, Earth Science undergraduate program at Laurentian University.

Research must be in a mining-environmental field

**Amount:**

Minimum value is \$2500.

**Application:**

Applications must include an updated CV (max. three pages), a statement of research interest (max. one page), a letter of reference (max. 250 words), and a copy of the latest transcript.

**Due date:**

Friday, October 5, 2018

**Award date:**

Friday, November 2, 2018

**Submit completed applications to:**

Angèle Gosselin Mainville ([agosselinmainville@laurentian.ca](mailto:agosselinmainville@laurentian.ca))



Mining and Environment  
International Conference

### ***Bourse de premier cycle Anne E. Gallie sur les mines et l'environnement***

Mme Anne Gallie, Ph.D., était à la fois scientifique environnementale, artiste, poète, écrivaine, intervenante en action sociale, protectrice de l'environnement, professeure, mentor et modèle pour ses étudiants, qui lui tenait bien à cœur. Grâce à son enthousiasme contagieux, son empathie, sa rigueur intellectuelle et son sourire avenant, elle imprégnait ses étudiants de sa profonde curiosité et de son émerveillement pour le monde, tout en dirigeant certains en excursion dans des régions isolées du Costa Rica. Dans ses propres mots, elle disait vouloir faire voir aux jeunes « la puissante beauté qui inspire » et leur montrer que « tout est réalisable – il est possible de changer une nation ». De son expertise en télédétection à son affection pour les oiseaux, les insectes et les mots, Mme Gallie était une femme aux talents multiples. En 1995, elle a fondé la Série de conférences sur les mines et l'environnement à Sudbury.

La série finance cette bourse qui est remise à des membres de la population étudiante effectuant des recherches sur les enjeux environnementaux auxquels est confrontée l'industrie minière.

#### **Admissibilité**

Cette bourse offre une aide financière à une personne **inscrite à plein temps** à un programme de premier cycle en études sur l'environnement, sciences environnementales, biologie, chimie et biochimie, ou sciences de la Terre à l'Université Laurentienne.

À noter que le projet de recherche doit porter sur les mines et l'environnement.

#### **Montant**

Valeur minimale de 2 500 \$

#### **Demande**

Il faut inclure dans le dossier de demande un curriculum vitae à jour (3 pages, au maximum), un énoncé des intérêts de recherche (1 page, au maximum), une lettre de recommandation (maximum de 250 mots) et le plus récent relevé de notes.

#### **Date limite**

Vendredi 5 octobre 2018

#### **Date d'attribution**

Vendredi 2 novembre 2018

#### **Veillez soumettre le dossier de demande à**

Angèle Gosselin Mainville ([agosselinmainville@laurentienne.ca](mailto:agosselinmainville@laurentienne.ca))